
2. Β΄ κλίση ουσιαστικών 

Όπως αναφέρθηκε στην προηγούμενη Ενότητα, στην α.ε. υπάρχουν τρεις κλίσεις: η πρώτη, 
η δεύτερη και η τρίτη. Σε αυτή την Ενότητα θα μελετήσετε τη  β′ κλίση. 

 

Οι καταλήξεις των πτώσεων είναι οι εξής:  

  

αρσενικό και θηλυκό  ουδέτερο  

ενικός 
αριθμός  

πληθυντικός 
αριθμός  

ενικός 
αριθμός  

πληθυντικός 
αριθμός  

ονομαστική  -ος -οι -ον -α 

γενική  -ου -ων -ου -ων 

δοτική  -ῳ -οις -ῳ -οις 

αιτιατική  -ον -ους -ον -α 

κλητική  -ε -οι -ον -α 
 

 

• Να εντοπίσετε τα ουσιαστικά του κειμένου της Ενότητας που ανήκουν στη β′ κλίση .  

 

 



• Να συμπληρώσετε την κλίση του ουσιαστικού ὁ νόμος με τη βοήθεια του προηγούμενου 
πίνακα. Να προσθέσετε και το άρθρο : 

  ενικός αριθμός πληθυντικός αριθμός 

α.ε. ν.ε. α.ε. ν.ε. 

ονομ. 

 

νόμος 

 

νόμοι 

γεν. 

 

νόμου 

 

νόμων 

δοτ. 

 

  

 

  

αιτ. 

 

νόμο 

 

νόμους 

κλητ. 

 

νόμε 

 

νόμοι 

       Πρόσεξε τις καταλήξεις και τον τονισμό στις διάφορες πτώσεις 

Όταν η ονομαστική ενικού τονίζεται στην:  

  

Καταλήξεις 

   Ενικός 

 
λήγουσα  παραλήγουσα  προ 

παραλήγουσα  
ος ὁ θε ός λό γος ἄ νε μος 

ου τοῦ θε οῦ λό γου ἀ νέ μου 

ῳ τῷ θε ῷ λό γῳ ἀ νέ μῳ 

ον τὸν θε όν λό γον ἄ νε μον 

ε ὦ θε έ λό γε ἄ νε με 

 Πληθυντ.                 

οι οἱ θε οί λό γοι ἄ νε μοι 

ων τῶν θε ῶν λό γων ἀ νέ μων 

οις τοῖς θε οῖς λό γοις ἀ νέ μοις 

ους τοὺς θε ούς λό γους ἀ νέ μους 

οι ὦ θε οί λό γοι ἄ νε μοι 

    ο τόνος  
πάντα στη 
λήγουσα 

ο τόνος πάντα  
στην 

παραλήγουσα 

ο τόνος 
αλλάζει 

 

Το ίδιο ισχύει και για τα θηλυκά και τα ουδέτερα 



 

Παραδείγματα κλίσης ουδετέρων 
  

  Οξύτονα 

(τόνος στη λήγουσα) 

παροξύτονα 

(τόνος στην παραλήγουσα) 

Προπαροξύτονα 

(τόνος στην προπαραλήγουσα) 

τὸ 

τοῦ 

τῷ 

τὸ 

ὦ 

φυτ-ὸν 

φυτ-οῦ 

φυτ-ῷ 

φυτ-ὸν 

φυτ-ὸν 

δῶρ-ον 

δώρ-ου 

δώρ-ῳ 

δῶρ-ον 

δῶρ-ον 

μυστήρι-ον 

μυστηρί-ου 

μυστηρί-ῳ 

μυστήρι-ον 

μυστήρι-ον 

τὰ 

τῶν 

τοῖς 

τὰ 

ὦ 

φυτ-ά 

φυτ-ῶν 

φυτ-οῖς 

φυτ-ά 

φυτ-ά 

δῶρ-α 

δώρ-ων 

δώρ-οις 

δῶρ-α 

δῶρ-α 

μυστήρι-α 

μυστηρί-ων 

μυστηρί-οις 

μυστήρι-α 

μυστήρι-α 
 
 

Τα ουδέτερα έχουν ΠΑΝΤΑ  τρεις πτώσεις όμοιες και στους δύο αριθμούς: 
ονομαστική, αιτιατική, κλητική. 

Ασκήσεις  

1.  Να συμπληρώσετε τις πτώσεις που λείπουν στον παρακάτω πίνακα : 

  ενικός αριθμός πληθυντικός αριθμός 

ονομ. ἡ ἄμπελος       

γεν.   τοῦ ταύρου     

δοτ.       τοῖς ταύροις 

αιτ.     τὰς ἀμπέλους   

κλητ.         

 



2.  Να μεταφέρετε τα ουσιαστικά στην ίδια πτώση του άλλου αριθμού: 

τοῖς ὀφθαλμοῖς, τῇ νήσῳ, τοῖς ἀνθρώποις, τὸν οἶνον, τοὺς ὅρκους, τῷ ποτηρίῳ . 

 

3.  Να αντιστοιχίσετε τα ουσιαστικά της στήλης Α′ με τις πτώσεις τους στη στήλη Β′:  

Α′ Β′ 

1. σταδίους α. γενική ενικού 

2. Λουκιανός β. ονομαστική ενικού 

3. ποταμῶν 
γ. αιτιατική 

πληθυντικού 

4. νήσῳ δ. γενική πληθυντικού 

5. τυροῦ ε. δοτική ενικού 

4.  Να συμπληρώσετε τις καταλήξεις και να τονίσετε τα ουσιαστικά και τους τύπους του 

άρθρου:  

του μυστηρι____, την νησ____, τοις σταδι____, τα δενδρ____, των 
δωρ____, του οἰκ____, τον ἰατρ____, τῳ ἐφηβ____, του καρπ____, 
τοις ποταμ____, ταις ψηφ____, τους γεωργ____, τους ἀνθρωπ____, 
τον Λουκιαν____ .  

 


